
 

 
 

KÅS bestyrelsesmøde d. 26.03.2024 
 

 
Afbud: SLF, Aros, FKS, ØKF  
 

Referat 
 

1.   Vandpleje /Ivan 
 

Siden sidst har vandplejen været omkring Barslund Bæk. 
Der var fine gydebanker der havde været godt med leg på. 
Der har været lavet halvfældning på stræk i Skive By.  
Udplantning af rødel i diverse bække. Dette blev gjort i 
samarbejde med lodsejere. 
Der har været afholdt vandplejearrangement i TØP. DTU 
holdt oplæg om formiddagen. I år var det et endags arran-
gement og der deltog 28. Flere havde meldt tilbage, at 
kombinationen med foredrag og en eftermiddags middag 
en god måde at lave arrangementet på. 

• Præsentation af den lokale vedligeholdelsesplan 

Ivan orienterede om den nye lokale plan for vandpleje og 
fordelingen af ansvarsområder til de enkelte foreninger.  
 
Eventuelle udgifter til forplejning i forbindelse med vand-
plejearbejdsdage i foreningerne bliver dækket af KÅS. 

• Koordineringsmøde med kommunerne 

Tom og Ivan har rundsendt forslag til bestyrelsen. Har 
foreningerne noget de gerne vil have bragt frem på mø-
det, bedes det meddelt Tom hurtigst muligt. 
KÅS vil blandt andet forsøge at få lov til at kunne starte 
vandplejen op tidligere. Gerne juli måned. 
KÅS vil ligeledes bringe de manglende sandfang op. 
 

2.  Emner fra LFSO 
 

• Skarv reguleringstilladelse 2024 

Tom har søgt ny tilladelse men reglerne er nu ændret så 
Tom ikke kan søge til hele åen på samme måde som tidli-
gere. Tom arbejder på at finde en løsning. Tom forklarede 
hvorfor det er hans adresse tilladelsen hidtil har været 
bundet op på. Det har ganske enkelt været et krav, at der 
er en tilknyttet adresse.  
 
Tom laver et opslag hvor han beder jægerne indsende tal 
for antal regulerede skarv. Opslaget lægges op på KÅS Fa-
cebook, som foreningerne bedes dele på deres respektive 
Facebook sider.  
 

• Nye jægere der ønsker at deltage i regulering, 

hvem skal kontaktes for at samle en gruppe? 

Konkret drejer spørgsmålet sig om regulering ved åmund-
ingen. Der er et par jægere der i forvejen har fordelt 



 2 

området imellem sig. Nye jægere kan eventuelt kontakte 
Schneider eller Tom der så tager kontakt til Villy og Steen. 
 

• Bestilling og afhentning af suppleringsgrus til 

gydebanker 

Der skal være søgt tilladelse hjem til supplering af grus på 
gydebanker. Der er i tilladelsen en klausul, der gør det 
muligt at supplere i 3 år hvis der er behov. 
Ivan tager forespørgsel om vedligeholdelsesgrus med på 
fællesmøde med kommunerne.  
Anbefalingen er, at Ivan kontaktes, hvis der er ønsker om 
udlægning af supplerende grus. 
 

• Forplejnings aftale til vandplejeopgaverne 

KÅS får bilag og refunderer udgifter til forplejning ved 
vandplejedage – også i foreningerne. 
 

3.  Opfølgning på konkurrencen 
 

Det går planmæssigt. Årshjulet følges og hovedsponsor er 
klar. 
 

4.  Økonomi 
• Vores nye kasserer Palle Christensen deltager fra 

kl. 20.30 

Tom præsenterede Palle for bestyrelsen. Palle har tidli-
gere været kasserer i LFSO. 
Tom orienterede om, at såvel Finn Laigaard og Per Freds-
kild har sagt ja til at Palle kan kontakte dem. 
 

• I forbindelse med ØKF udmeldelse har vi fået et 

spørgsmål fa dem om vores eventuelle tilgodeha-

vende hos dem? 

Alle bakker op om at der ikke er et økonomisk mellemvæ-
rende. 
 

5.  Opfølgning KÅS generalforsam-
ling d. 10. april 

Den 10. april kl. 19.00 på TØP. 
 
Arne Kjølhede har takket ja til at være dirigent. 
 
Tom forhører sig hos Uffe om han vil fortsætte som revi-
sor. 
 
 

6.  Eventuelt 
 

LFSO: Har foreslået at de fremadrettet stiller med 2 re-
præsentanter i KÅS. Carsten Keis Fomsgård er fra dags 
dato indtrådt i KÅS bestyrelsen som LFSO repræsentant 
nr. 2. 
 
Næste møde: 
 
 
Referent: Jan Snejbjerg 

 
 


